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ÚŘAD INFORMUJE
Zveme Vás na 

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
které se koná v pondělí �7. června �011
od 16:30 hodin v sále Obecního domu

ve Velkém Poříčí

Slovo na úvod
Jarní sezona se pro většinu občanů naplno rozjela. Zahrádkáři pečlivě 
pečují o své pozemky, sázejí, plevou, sekají trávu. Je to přirozené, každý 
chce mít u svého domu pěkně. Někteří občané však zapomínají, že i před 
jejich plotem je kousek trávníku, třebaže je na obecním. Nikomu by ruka 
neupadla a sekačka by se nezadřela, kdyby pár minut věnoval i tomuto pro-
storu. Pracovníci úřadu sice i tyto pozemky ošetřují, ale není v jejich silách 
vše a okamžitě zvládnout. Proto Vás prosím, usnadněte jim v tomto směru 
trochu práci. 
Při této příležitosti bych chtěl již poněkolikáté zopakovat, aby lidé byli tole-
rantní vůči svému okolí a nepoužívali sekačky a jiné rámusící stroje v nedě-
li a o svátcích. Je to nepsaný zákon a slušní lidé by se jím měli řídit.
Dále chci připomenout další nešvar – naše psí miláčky. Počet psů se ve 
Velkém Poříčí snad šíří geometrickou řadou. U domu již není pes jeden, ale 
dva a ještě lépe více. Upozorňuji majitele těchto psů na zákonnou povin-
nost za tyto psy platit poplatky. Nyní v letních měsících se zaměříme na 
kontrolu přihlášení těchto psů (přihlašuje se pes starší 3 měsíců). Mnoho 
psů běhá volně po obci, mnozí majitelé po psech neuklízejí, hlavně poblíž 
sídlišť – Škvárovna, Rubena.
Majitelé psů by také řádně měli zabezpečit své ploty. Máme případy, kdy 
psi vypuštění majitelem na zahradu se z ní dírami dostanou ven a volně 
běhají po obci. Není nic příjemného, když se za soumraku nebo v noci  
proti vám řítí psi většího plemene. Co na tom, že majitel tvrdí, že jsou hod-
ní a nikomu nic neudělají. Psi samozřejmě při svých toulkách navštěvují 
cizí parcely, kde jsou schopni se sami obsloužit, případně kořist dotáh-
nout na svou zahradu. Tyto a podobné případy musíme řešit ve spolupráci  
s MP Náchod. Občany žádám, aby pro dostatek důkazů tyto psy nafotili. 
Fotky by pak sloužily pro přestupkovou komisi.
Nechci psát jenom o negativních jevech v naší obci. Hodně věcí se také 
daří. O nich ale tolik psát nemusíme, to občané vnímají a poznají sami.
Přeji všem hezké léto, hodně odpočinku a těším se se všemi na 10. září, kdy 
se uskuteční Setkání rodáků a přátel Velkého Poříčí.

Josef Král

Informace z jednání rady městyse
Jednání rady městyse jsou pravidelně jednou za čtrnáct dní zpravidla v pon-
dělí od 16 hodin. Na svých zasedáních v uplynulém období rada městyse 
mimo jiné projednala:
• Přípravu na kulturní akce Setkání rodáků a Poříčské toulky. 
• Smlouvy o právu provést stavby na obecních pozemcích.  
• Smlouvu o sdružených dodávkách plynu. 
• Smlouvy o zřízení věcných břemen. 
• Majetkoprávní úkony – pronájmy pozemků, bytů, restaurace, odprodeje 
   a nákupy pozemků.
• Přípravu a průběh investičních akcí.
• Přípravu pravidelného zasedání zastupitelstva.

Informace z jednání zastupitelstva městyse
Pravidelné jednání zastupitelstva městyse proběhlo v pondělí �. května �011 
a mimo jiné projednalo:
• Nové označení a pojmenování ulic ve Velkém Poříčí.
• Majetkoprávní úkony – prodeje a koupi pozemků.
• Přípravu a průběh investičních akcí.
• Žádosti a připomínky spoluobčanů.

Zápisy z jednání zastupitelstva městyse a usnesení z jednání rady městyse 
naleznete na internetových stránkách městyse www.velkeporici.cz

Nové názvy ulic ve Velkém Poříčí
Zastupitelstvo na svém zasedání v březnu a v květnu schválilo tyto nové 
názvy ulic, které jsou již v platnosti.
 1.  Pražákova (nové sídliště)
 �.  Dinterova (nové sídliště)
 3.  Hejzlarova (nové sídliště)
 4.  Na Hranicích (z Poříčské ul. k Fulkovým) 
 5.  Antonína Pavlíka (od Náchodské kolem Foglarů k Příčné (celá) 
  – A. Pavlík (páter))
 6.  Zítkova (malá ulička za Zítkovými) 
 7. U Hornických domů (z ul. Náchodské k Málkovým)
 8.  Roubalova (z ul. Příčné k Dobešovým)
 9.  Müllerova (z ul. Příčné k Valterovým)
 10.  Kudlerova (u řeky kolem Thámových)
 1�.  Krausova (od ul. Náchodské až po les (8 Krausových objektů))
 13.  Krausova (nahrazuje ulici Pod Lesem, která se ruší)
 14.  Pašťalkova (od Lipky k Podolanovým)
 15.  Červinkova (od Helty k trati)
 16.  Na Ohradě (od lávky u Prokopových k Polickým)
 17. Němečkova (za BNB)
 18. Alinova (od býv. Řempa k hl. cestě)
 19. Za Řekou (od staré školy k Dostálovým)
 �0. K Bagru (od Poříčské k Bagru)
 �1. K Lípě (od mostu u Hanušů k památné lípě)
 ��. K Homolce (od Žďárecké ul. k rybníku)
 �3.  Lipského (od Simonových zadem ke Komárkovým (p. Kutý, p. Bubák)
 �4.  Rezkova (od ul. Poříčské kolem p. Volhejna)
Viz. mapa na straně 16.

Ke schválení nových ulic zastupitelstvo vedl požadavek Integrovaného 
záchranného systému pro rychlou lokalizaci adres jednotlivých občanů. 
Dále tohoto upřesnění nyní více využívají různé přepravní služby.

Výměna občanských průkazů Vám z důvodu změny adresy v tomto přípa-
dě bude provedena bezplatně na matričním úřadě (nejbližší je v Hronově) 
nebo na kterémkoliv úřadě s rozšířenou působností.

Restaurace v Obecním domě
Dne 1. 6. �011 bude opět otevřena

restaurace v Obecním domě městyse Velké Poříčí. 

Budeme se těšit na Vaši návštěvu.
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Investiční akce

Ekologická školka – provedení energetických úspor 
v MŠ Velké Poříčí.
V měsíci červnu byly zahájeny práce na akci „Ekologická školka – provede-
ní energetických úspor v MŠ Velké Poříčí.“ 
Projekt je spolufinancován Evropskou unií z Fondu soudržnosti pro-
střednictvím Operačního programu životního prostředí, prioritní osa 3 
– „Udržitelné využívání zdrojů energie“ a dále z prostředků Státního roz-
počtu. Řídícím orgánem programu je Ministerstvo životního prostředí, 
zprostředkujícím subjektem je Státní fond životního prostředí ČR.
Akci projekčně připravil Ing. Jiří Urban, Dobrošov. Stavební práce provádí 
na základě výběrového řízení Průmstav Náchod s.r.o.
V mateřské školce bude nejdříve provedena chemická injektáž proti zem-
ní vlhkosti ve staré části budovy. Následovat budou práce na provedení 
zateplovacího systému fasády, zateplení podlahových konstrukcí na půdě 
a stropů v nové části budovy. V měsíci červenci budou provedeny vnitřní 
práce v podkroví. Zde proběhne vybourání stávajících heraklitových příček 
a jejich nahrazení sádrokartonovou zateplenou konstrukcí.
Celá akce bude dle smlouvy o dílo dokončena do 31. 8. �011.

Josef Vondra, stavební technik

Investiční akce

Cyklostezka v Kladském pomezí, úsek Velké Poříčí, 
letiště
V měsíci květnu byla dokončena výstavba cyklostezky u letiště. Stavba je 
zařazena do projektu „Cyklostezky v Kladském pomezí – III. etapa.“ , kte-
rý je spolufinancován Evropskou unií - Evropským fondem pro regionální 
rozvoj a státním rozpočtem ČR z Operačního programu přeshraniční spo-
lupráce ČR - PR v období �007-�013. 
Cyklostezku projekčně připravil Miloslav Kučera – PRODIS, Hradec Krá-
lové. Výstavbu provedl na základě výběrového řízení Jiří Grätz CES-EKO, 
Hronov-Zbečník.
Cyklostezka je vybudována v délce 361 m od stávající asfaltové komunikace 
u letiště po konec katastrálního území Velké Poříčí. Kryt vozovky je z asfal-
tového betonu v šířce 3,50 m doplněný krajnicemi ze štěrkodrti. Ke smě-
rovému odchýlení z původní trasy dochází z důvodu nesouhlasu majitelů 
dotčených pozemků. K zabezpečení přejezdu zemědělské techniky, jsou na 
trase vybudovány zpevněné polní přejezdy. Cyklostezka není určena pro 
provoz motorových vozidel. Z tohoto důvodu bude na hranici katastru osa-
zeno přesahové zábradlí, umožňující průjezd pouze cyklistům.
Cyklostezka je projekčně vyřešena po katastru Žďárky až k silnici III/303/11, 
která je součástí stávající cyklotrasy č. 4�81 Masarykova okruhu. Dokonče-
ní celé stavby již není v pravomoci Velkého Poříčí.

Provoz školní jídelny o letních prázdninách
Školní jídelna bude mít o prázdninách zavřeno od 1. července do 5. čer-
vence a potom až v srpnu, a to od 1. do 5. srpna 2011. V ostatních dnech 
bude ŠJ v provozu.

Míša Ječmínková, vedoucí ŠJ

Poříčské toulky
V neděli 8. května �011 proběhl již 7. ročník turistického pochodu a jíz-
dy na kole „Poříčské toulky“. Po loňském roce, kdy se zúčastnilo celkem  
663 lidí, jsme měli obavu, zda nedělní termín bude všem vyhovovat. Před-
pověď počasí slibovala jasno, bohužel po slunném ránu se obloha začala 
zatahovat a zvedl se nepříjemný vítr. Přesto na start dorazilo hodně turistů 
a cyklistů a tak jako každý rok jsme opět měnili dějiny.
Pořadatelé zvládali nápory na jedničku, lidé se rádi zahřáli připraveným 
čajem. Některým na startu zahrály děti ze ZUŠ Hronov. I ty se pak spolu 
s manžely Maierovými vydaly na pěší trasu.
Statistika 7. ročníku PT:

 PěŠí  

 7 km �14
 17 km 118
 �� km ��
 �7 km 7

Celkem:  361

Všichni dohromady:   787 turistů a cyklistů

Nejstaršími účastníky byl tentokrát pan Josef Jirman z Hronova (19�5)  
a poříčský Bohumil Thám (19�6). Oba šli pěší trasu 17 km. Gratulujeme  
a smekáme před nimi.
Opět se zvýšil počet pěšáků. Trasy byly méně či více obtížné, ale všichni se 
s tím poprali a dorazili do cíle. 

CyKLO

�4 km  69
31 km  9�
48 km  98
53 km  101
6� km  66

 Celkem: 4�6
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Pěšáci měli svůj cíl na Pavlišově, kde v hospodě U Vlčků bylo k dispozici 
kontrolní razítko. Trasy bylo těžké naplánovat, hlavně se muselo improvi-
zovat z Dolní Radechové na Pavlišov. Snad nikdo nezabloudil.
Cyklisté směřovali k Rozkoši a trasy se postupně vracely do cíle. Kontrola 
byla opět jako loni v Bavorce.
Hospůdek bylo na trasách dost, nikdo si nestěžoval. Cyklisté si však stěžo-
vali na silný vítr, který je místy doslova zastavoval. V cíli bylo vše zapome-
nuto, slunce svítilo, vítr ustal a při výborné klobáse a pivečku od našich 
dobrovolných hasičů se mnohým dlouho nechtělo domů. Příští rok se zase 
znovu přesuneme po směru hodinových ručiček a zřejmě půjdeme a poje-
deme ke Kostelci, Rtyni a na Jestřebí hory.
Těšíme se na všechny v roce �01�, kdy se akce koná v úterý 8. května.

Za pořadatele Josef Král

Setkání Poříčí
V roce �010 se mělo tradiční Setkání Poříčí uskutečnit v Poříčí nad Sáza-
vou. Bohužel organizátoři odvolali tento ročník s tím, že se hodně věcí 
rekonstruuje, že se dělají nové cesty apod. Slíbili, že příští rok se uvidí. Pod-
le pořadí jsme letos byli na řadě my, Velké Poříčí. Rozhodli jsme se však, 
že v letošním roce uspořádáme Setkání rodáků a Setkání Poříčí necháme 
na Poříčí nad Sázavou. Po telefonickém dotazu na vedení obce bylo patr-
né, že se jim do toho nechce. Prostě nové vedení obce po volbách má jiné 
priority.
Koncem dubna se však ozval bývalý starosta, že je to pro obec ostuda  
a že s tím musejí něco udělat. Spojil se se sportovci a letošní ročník se tedy 
nakonec uskuteční v Poříčí nad Sázavou. Akce se koná poslední víkend 
v červnu, přesněji v sobotu �5. 6. �011.
Na programu budou mimo tradičního setkání představitelů obcí také 
sportovní disciplíny. Pořadatelé připravili turnaje v kopané, stolním tenisu  
a v šipkách.

Josef Král

Setkání rodáků
V minulém čísle zpravodaje jsme uvedli zmatečnou informaci. Setkání 
rodáků se uskuteční 10. září �011, v textu se však zároveň objevil červen.  
Proč to vzniklo? Přípravný výbor setkání se sešel v den, kdy už byly mate- 
riály pro dubnový Zpravodaj odevzdány do tisku. Na tomto výboru se 
nakonec rozhodlo o tom, že z různých důvodů se Setkání rodáků uskuteční 
až 10. září �011 a ne v červnu. Chtěli jsme tedy ještě rychle napravit mylnou 
informaci a po telefonu jsme zajišťovali opravu dat v článku. Bohužel data 
se opravila, ale v textu červen zůstal.
Tak tedy ještě jednou a srozumitelně – 

Setkání rodáků a přátel Velkého Poříčí
 se uskuteční v sobotu 10. září 2011.

Program bude obdobný jako v roce �006. V současné době mají jednot-
livé spolky a organizace za úkol připravit scénář svých aktivit, na dalších 
schůzkách bude přípravný výbor ladit celkový program. Musíme spěchat, 
v letních měsících se špatně zajišťuje účast umělců apod.
Vás občany žádáme, abyste jakoukoliv formou šířili informaci o setkání, 
dejte vědět všem známým a příbuzným, kteří žijí mimo Velké Poříčí. My 
se budeme snažit zajistit pozvánky ve formě pohledů, které budete moci 
známým zaslat.
Další Zpravodaj bohužel vyjde až 1. října �011, proto Vás o programu  
a jiných informacích budeme informovat na plakátech nebo pomocí SMS. 
Nezbývá než si pro zářijovou sobotu přát co nejhezčí počasí a také hodně 
spokojenosti všech zúčastněných.

Za přípravný výbor Josef Král

Nová knihovna ve Velkém Poříčí aneb ohlédnutí 
za prvním měsícem „v akci“
Dne �7. 4. �011 se konalo slavnostní otevření knihovny v nových prostorách 
Obecního domu. Zúčastnění si prohlédli novou knihovnu a byli seznámeni 
s některými změnami služeb. Kromě klasických presenčních a absenčních 
výpůjček knihovna nově zprostředkovává dokumenty z jiných knihoven 
(tzv. meziknihovní výpůjční služba), dále knihovna nabízí rešeršní služby 
(tj. zpracování rešerší na určité téma). Čtenáři i ostatní občané mohou navíc 
využít počítače s připojením na internet, nalezené informace lze z počítače 
vytisknout, popř. zkopírovat do vlastních USB flash disků. Nově byly zří-
zeny webové stránky knihovny (http://www.knihovnavelkeporici.webk.cz), 
uživatelé mohou s knihovnou komunikovat prostřednictvím mailu knihov-
na.velkeporici@gmail.com, nebo knihovna@velkeporici.cz,
telefonicky na čísle 491 485 3�3.
Knihovna navázala spolupráci s místní základní školou a během května 
uspořádala knihovnické besedy pro žáky �. – 5. tříd. Při návštěvě se děti 
seznámily s prostředím knihovny, povídaly si o historii knih, prostřednic-
tvím her upevnily práci v týmu, vyhledávaly vybrané informace z knih, 
přiřazovaly jména pohádek k indiciím nebo vyřazovaly slova z výběru 
slov podobného zaměření. Na začátek června knihovna připravuje paso-
vání čtenářů pro žáky 1. tříd, které bude doplněno soutěžemi, písničkami  
a vydáním čtenářských průkazů nejmladším čtenářům. 
Pro starší občany knihovna plánuje podzimní kurzy počítačů a internetu 
(bližší upřesnění ohledně termínu a přihlášek bude uvedeno v září). 
Stávající a nově příchozí uživatelé hodnotí prostředí knihovny velmi klad-
ně, panuje zde klidná atmosféra a nový moderní nábytek v pěkném prostře-
dí dotváří ucelený příjemný dojem z návštěvy. Pro uživatele je obrovským 
hitem terasa, kterou se může pyšnit jen málokterá knihovna v Čechách, 
troufám si říci, že i v Evropě. 
Věřím, že nová knihovna ve Velkém Poříčí přinese kulturní obohacení 
všem občanům a stane se důležitým centrem vzdělání, bude sloužit jako 
místo setkání lidí různých názorů a naplní vizi duchovní obnovy člověka. 

Kateřina Šrůtková (knihovnice)

Otevírací doba knihovny:

Pondělí: 8.00 – 14.00 16.30 – 18.30

Středa: 8.00 – 11.30 12.00 – 14.30

Čtvrtek: 8.00 – 14.00 16.30 – 18.30

Pátek: 8.00 – 12.00

Poděkování
Občané Velkého Poříčí „Škvárovna“ děkují vedení a zaměstnancům městy-
se, že se ujali letitého problému s ucpaným odtokem trativodu z místní 
Střední školy propagační tvorby a polygrafie.
Doufáme, že znečišťovatel (SŠ) najde čas na údržbu v řadách svých zaměst-
nanců a každý rok odtokové koryto zkontroluje a podle potřeby dočistí.
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Poděkování
Sbor dobrovolných hasičů Běloves tímto děkuje níže uvedeným firmám, 
které dne �3. dubna podpořily pohárové soutěže mladých hasičů - IX. roč-
ník Memoriálu Jirky Beka a II. ročník Běloveskýho kila v Bělovsi: 
DELTA Velké Poříčí, s.r.o., ELEKTRO DRAPAČ, s.r.o., Velké  Poříčí, ELEK-
TRO ŠPREŇAR, s.r.o., Velký Dřevíč, Hašpl, a.s., Velké Poříčí, HOLMAN 
real, s.r.o., Hronov, městys Velké Poříčí, Nadační fond Petra Pakosty, PRO-
TO-CZ, s.r.o. Hronov, TAMADEX, s.r.o., Zbečník, Včelí Farma Rokytník 
- Simona Adamcová, Wikov MGI, a.s., Hronov.

Ing. Jiří Polák, 
jednatel a kronikář SDH Běloves

Vítání občánků
V sobotu �. dubna �011 jsme v sále Obecního domu přivítali nové občánky 
Velkého Poříčí.
Paní místostarostka Mgr. Nataša Šancová  přivítala a obdarovala drobnými 
dárečky 6 holčiček a 3 chlapce.
Diana Franzki       2. 12. 2010
Jakub Aulich        10. 12. 2010 
Tobiáš Setnický         31. 12. 2010
Michaela Líbalová      14. 1. 2011
Natálie Marková         16. 1. 2011
Adéla Cinková            24. 1. 2011
Erik Zocher                 26. 1. 2011
Karolína Pavlíčková     8. 2. 2011 
Gabriela Ševců           12. 2. 2011
Slavnostní přivítání proběhlo za hudebního doprovodu Mgr. Josefa Vla-
cha, vystoupily i děti z MŠ Velké Poříčí pod vedením učitelek paní Baštové  
a Tiché. Našim novým občánkům a jejich rodičům přejeme hodně zdraví.

Petra Merklová

Historické snímky

1. Dláždění poříčského náměstí – kdo má ruce, pomáhá

2. Při povodni, ale s úsměvem  - hospoda U Hanušů

Když vás začne bolet zub
Rozpis služeb stomatologické lékařské pomoci okresu Náchod na červen, 
červenec, srpen a září �011 

 4. 6. - 5. 6.  MUDr. Miroslava Jirmanová, Komenského 48, 
  Nové Město n. M.
 11. 6. - 1�. 6.  MUDr. Petr Juran, Komenského 10, Nové Město n. M. 
 18. 6. - 19. 6. MUDr. Anna Klikarová, Náměstí ČSA 69, Hronov 
 �5. 6. - �6. 6. MUDr. Jan Klimek, Českých bratří 407, Náchod 
 �. 7. - 3. 7. MUDr. Michaela Kučerová, Komenského 4, 
  Nové Město n. M. 
 5. 7. MUDr. Milan Hýbl, Hálkova 367, Náchod 
 6. 7. MUDr. Blanka Hulánová, Náchodská 145 Stavostroj, 
  Nové Město n. M. 
 9. 7. - 10. 7. MUDr. Jana Malíková, Denisovo nábřeží 665, Náchod 
 16. 7. - 17. 7. MUDr. Hana Matoušová, Komenského 134, 
  Nové Město n. M. 
 �3. 7. - �4. 7. MUDr. Svatav Olšarová, Komenského 48, Nové Město n. M. 
 30. 7. - 31. 7. MUDr. Eliška Pištorová, Komenského 48, Nové Město n. M. 
 6. 8. - 7. 8. MUDr. Alena Prouzová, Jugoslávská 33, Náchod 
 13. 8. MUDr. Jarmila Vokůrková, Větrník 7�0, Červený Kostelec 
 14. 8. MUDr. Božena Rysnarová, Burdychových 3�5, 
  Červený Kostelec 
 �0. 8. - �1. 8. MUDr. Simona Ságlová Ph.D., ZŠ Malecí, Nové Město n. M. 
 �7. 8. - �8. 8. MUDr. Jiří Sedláček, Kostelecká 1�04, Náchod 
 3. 9. - 4. 9.  MUDr. Radmila Sedláčková, Kostelecká 1�04, Náchod 
 10. 9. - 11. 9. MUDr. Vladimír Semerák, Denisovo nábřeží 665, Náchod 
 17. 9. - 18. 9.  MUDr. Jan Šnajdr, Náchodská 548, Velké Poříčí 
 �4. 9. - �5. 9. MUDr. Jana Šnajdrová, Náchodská 548, Velké Poříčí 
 �8. 9. MUDr. Blanka Grummichová, Studnice 31 
 1. 10. - �. 10. MUDr. Jana Šťovíčková, Denisovo nábřeží 665, Náchod
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Rozloučení
Vážení občané městyse Velké Poříčí, dovolte mi, abych se s Vámi za celou 
naši Střední školu hotelnictví a podnikání SČMSD, Hronov, s.r.o. rozlouči-
la. Naše středisko praktického vyučování ve Vašem Obecním domě opouš-
tíme. Důvodů je více, přesto věřím, že jsme ve většině z Vás zanechali pří-
jemné kulinářské zážitky. Přejeme Vám, aby Obecní dům opět co nejdříve 
ožil, a budete-li někdy v budoucnu naše služby gastronomické, cukrářské, 
barmanské nebo i cestovního ruchu potřebovat, budeme opět připraveni 
ke spolupráci v Čapkově ulici 193 v Hronově. Za všechny pracovníky školy 
Vám přeji krásné a slunečné léto. 

Mgr. Štěpánka Thérová, ředitelka školy

Z činnosti útvaru Obvodního oddělení PČR Hronov 
a stanice Červený Kostelec
Z činnosti pracoviště Hronov – území Velké Poříčí
Obvodní oddělení Hronov – další informace - viz webové stránky 
www.policie.cz/clanek/obvodni-oddeleni-hronov-349567.aspx nebo odkaz 
vpravo nahoře PČR na portálu města Hronov

Nebezpečný pronásledovatel
Policisté Obvodního oddělení v Hronově řeší případ, kdy se muž nesmí-
řil s tím, že ho již bývalá manželka odmítá. Tento ji neustále kontaktuje 
prostřednictvím sms zpráv, čímž ji neustále obtěžuje. Dále ji zastrašuje  
a vyhrožuje své bývalé ženě fyzickou likvidací. Muž své výhrůžky částeč-
ně podpořil a naplnil poškozením svého majetku před zraky své bývalé 
manželky a dalších rodinných příslušníků. Svým jednáním vzbudil ve své 
bývalé ženě značnou obavu o život a zdraví. Muž je podezřelý ze spáchání 
přečinu nebezpečného vyhrožování dle § 353 a nebezpečného pronásledo-
vání dle § 354. Za oba tyto přečiny hrozí pachateli trest odnětí svobody až 
na 1 rok nebo zákaz činnosti. 
Zloděj dřevorubec?
Na území obce Velké Poříčí odcizil pachatel nařezané dřevo, které měla 
majitelka připravené na své zahradě před domem. Dále nenechal bez 
povšimnutí 50 kusů pískovcových kostek o velikosti 30 x 30 x 30 cm. 
Pachatel byl natolik drzý, že své jednání hned v několika případech opako-
val. Zajímavá však je skutečnost, že dům se zahradou poškozené se nachází 
v obydlené části Velkého Poříčí, kdy na zahradu domu je dobře vidět ze 
sousedních domů. Je tedy zřejmé, že pachatel je otrlým zlodějem. 
Kontrola povinného vybavení cyklistů
Tak jako každý měsíc se naši policisté zaměřili na kontroly cyklistů na úze-
mí obce Velké Poříčí. Je pravdou, že se cyklisté v poslední době ve své ukáz-
něnosti a vybavenosti zlepšili. I přesto jsme zaznamenali několik případů, 
kdy cyklisté v úplnosti své výbavy měli mezery. Ve dvou případech neměli 
cyklisté obě povinná osvětlení zadní a přední části. Sankce je neminula. 
Přestože se četnost těchto zjištění zmenšila, někteří cyklisté na naše ape-
lování a rady nedají a ještě jsou na hlídku policie „drzí“. Toto jednání však 
nemůžeme tolerovat. 
Na závěr Vás srdečně zvu na Den s Policií ČR v Hradci Králové konaný dne 
4. 6. �011. 

Za OOP PČR Hronov a stanici Červený Kostelec
npor. Mgr. Pavel Zima, DiS

Vedoucí oddělení           

Vzpomínka
Dne 9. července uplyne 100 let od narození 

pana Josefa Cvejna z Velkého Poříčí. 
Na dobrého tatínka a dědečka s láskou vzpomínají 

syn Václav a dcera Božena Zimová se svými rodinami.

Zprávičky z mateřské školičky
Celý letošní školní rok byl tajemný a kouzelný. Děti se seznámily s několika 
skřítky. První byl skřítek Vítek, který si s dětmi povídal o rodině a o školce. 
Další dva, Hospodáříček a Kaštánek, je zavedli do podzimní zahrady, na 
pole a do lesa. Skřítek Cink jim ukázal zimní království, prožil s nimi krás-
ný vánoční čas a spolu se Sněhovou královnou je dovedl až k Eskymákům. 
Potom převzal vládu skřítek z duhové zahrádky, jmenoval se Semínko. Ten 
s dětmi probudil a přivolal jaro, sel semínka rostlinek a vzal je na dvoreček 
plný zvířátek. Do květinového království plného barev a kouzelných vůní se 
děti podívaly se skřítkem Kvítkem. S ním poznaly mnoho kytiček na louce 
a na zahrádce a nakoukly do světa brouků a hmyzu.
Na začátku června nás čeká vyvrcholení celého roku – velká letní slavnost 
skřítků, při které se s nimi rozloučíme. Loučení to bude určitě veselé, plné 
her, soutěží, dárků ke Dni dětí. Pojedeme na pohádkový výlet, letos už na 
třetí. 
Loučit se budeme také s předškoláčky, přejeme jim úspěšný vstup do 
základní školy.
Ti nejmenší ze třídy Žabiček na náměstí se už brzy přidají k ostatním dětem 
ve školce a začnou si tak zvykat na nové prostředí. Změnu zažije i samot-
ná budova školky, která se během letních měsíců dočká zateplení a nové 
fasády.
Přejeme všem dovolenou plnou sluníčka, pohody a těšíme se na září na 
nové děti a na spolupráci s jejich rodiči.

Radka Nováková

Vzpomínka

Před 100 lety se narodili naši rodiče
Zdena a Otakar Hejlkovi, učitelé z Velkého Poříčí.

S vděčností vzpomínají jejich děti s rodinami.

ŠKOLY MĚSTYSE
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Jak si vede základní škola?
Na přelomu měsíce března a dubna zorganizovala I. Borsová a pan Andres 
pro zájemce z řad starších žáků jazykovou exkurzi do Francie a Velké Bri-
tánie. Necelou dvacítku rozjásaných holek a kluků pomáhal obstarávat 
i J. Klučka. Jejich nadšení cestovat, poznávat, něco zažít a vrátit se domů 
bohatší o spoustu nehmotných statků bylo vrchovatě splněno. Děkujeme 
všem, kteří jim toto umožnili. Ceníme si kvalitních průvodcovských schop-
ností pana Andrese i ochoty učitelů věnovat svůj volný čas dětem. Dík patří 
i rodičům, byl to od nich velkorysý dárek.
Poslední čtvrtletí je taková houpačka mezi „bezpečnými dny“, kdy se 
nezkouší, ale něco zajímavého se děje, a dny prověřování znalostí formou 
testů, soutěží a olympiád. Do té první, většinou žáků oblíbenější části, pat-
řil hudební program jihočeské etnografky Mgr. Novotné o tamní lidové 
slovesnosti, písničkách, tancích a nástrojích. Žákům představila typický 
nástroj Švandy dudáka – jihočeské dudy. Se změnami v personálním obsa-
zení místní knihovny souvisí pravidelné návštěvy mladších žáků v prosto-
rách krásné poříčské knihovny, kde pro ně paní Šrůtková připravila úvodní 
seznamovací besedu. Věříme, že svůj čtenářský zájem započatý ve školní 
knihovně přenesou a rozšíří i zde. Další akce jsou časově náročnější a týkají 
se všech žáků školy. Takovým celoškolním projektovým dnem byl i dubno-
vý Den Země. Formou besedy se žáci pravidelně seznamují s lidmi, kteří 
jim mají co říci na téma enviromentalistika, neboť v této oblasti pracují. 
Byli jsme rádi, že letos přijal pozvání pan Martin Šofr, jehož firma se zabývá 
arboristikou. Vtipně a srozumitelně dětem přiblížil, jak vypadá péče o nově 
zasazený i letitý strom. Doufáme, že na podzim bude beseda pokračovat 
druhou částí – praktickou ukázkou přímo v terénu. Téma ochrany životní-
ho prostředí se prolnulo i do prožitkového programu společnosti Seiferos. 
Kuřimští ochranáři k nám pravidelně zajíždějí a se svými opeřenými svě-
řenci dětem vysvětlují užitečnost a nutnost ochrany dravců a sov. Jejich 
ukázka letových schopností, inteligence a imitace způsobu lovu dravých 
ptáků je nezapomenutelná.

Další projektový den „Napříč školou“ (pracují spolu různé věkové kategorie 
žáků na stejném projektu) bude cele v režii „155“ - čili hasičů ve spolupráci 
s policií a záchranáři. Tématem je práce místních poříčských požárníků.
Do druhé skupiny školního dění patří testy, soutěže, olympiády. Poslali jsme 
své nejlepší žáky do okresních kol téměř všech nabízených soutěží. Letošní 
rok můžeme hodnotit v této oblasti jako úspěšný. Mezi základními školami 
jsme několikrát obsadili přední příčky, dvakrát jsme postoupili do kraj-
ských kol. Jsme pyšní na takové žáky, jakými jsou Martin Souček – krajské 
kolo v Olympiádě z anglického jazyka, okresní kolo Olympiády z českého 
jazyka, Míša Pražáková – krajské kolo  Biologické olympiády, okresní kolo 
Poznávání rostlin, okresní kolo Pythagoriády, Jakub Suk - dobré umístění 
v okresním kole Fyzikální olympiády, okresním kole Pythagoriády, Pav-
lína Jakoubková – dobré umístění v okresním kole Chemické olympiády,  
okresním kole Fyzikální olympiády, okresním kole Dějepisné olympiády.  
Za jejich píli, svědomitost a zodpovědnost jim děkujeme. 
Přejeme všem úspěšné zakončení školního roku a zasloužené slunečné 
prázdniny.

J. Vitverová

Zájezd do Paříže a Londýna
Ve dnech 31. 3. - 5. 4. �011 skupina 15 žáků ze 6. - 9. třídy naší školy nav-
štívila hlavní města Paříž a Londýn, univerzitní městečko Cambridge a pří-
mořská letoviska na jihu Anglie Brighton a Portsmouth. Celkově jsme za 
těch pár dní ujeli neuvěřitelných 36�0 km, získali spoustu pěkných zážitků 
a hlavně nových poznatků. Navštívili jsme známé pamětihodnosti a atrak-
ce Paříže (Eiffelova věž, Trocadero, Louvre, Notre-Dame, Sacré-Coeur) 
i Londýna (London Eye, Trafalgar Square, Piccadily Circus, Buckingham 
Palace, the Houses of Parliament, Westminster Abbey). Děti musely také 
projít multikulturní zkouškou, jelikož byly ubytovány v rodinách. Vyšlo 
nám nejen příjemné počasí, ale vydržela i dobrá nálada a zájem dětí. Dou-
fám, že je zkušenosti, které získaly během naší cesty, obohatí a pomohou 
v jejich dalším rozvoji. 

Iveta Borsová

Další úspěch našich cyklistů
Ve čtvrtek 19. 6. �011 proběhlo na dětském dopravním hřišti v Bělovsi 
okresní kolo dopr. soutěže mladých cyklistů za účasti přibližně stovky žáků 
základních škol. 
Naši školu reprezentovali v kategorii starších žáků Lucka Brahová, Míša 
Pražáková, Kuba Slezák a Saša Jestřáb. Všichni čtyři předvedli své výborné 
znalosti první pomoci, absolvovali jízdu zručnosti mezi překážkami a jízdu 
po dopravním hřišti, potom ještě úspěšně napsali test z pravidel silničního 
provozu.
V silné konkurenci 10 družstev obhájili prvenství a stejně jako vloni postu-
pují do krajského kola, které se bude konat ve dnech 1.-�. června �011 ve 
Sněžném v Orlických horách.
K zaslouženému úspěchu jim blahopřejeme!

Ivana Havlová
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Květnové prezentace SŠPTP Velké Poříčí
Výstava v Evropském parlamentu 2011 
Začátkem května předvedli v budově Evropského parlamentu v Bruse-
lu svoji tvorbu mladí umělci z našeho kraje. Kraj reprezentovali studenti 
Střední školy propagační tvorby a polygrafie z Velkého Poříčí a žáci Základ-
ní umělecké školy Na Střezině z Hradce Králové.
Orchestru Primavera ZUŠ z Hradce Králové se podařilo svým vystoupe-
ním v kulisách výtvarných prací studentů naší školy vytvořit výjimečnou 
atmosféru. O úspěchu studentů obou škol svědčí zápisy v knize návštěv  
v parlamentní galerii.
Výstava i koncert se konaly pod záštitou poslance EP Ing. Oldřicha Vlasáka 
a Krajského úřadu Královéhradeckého kraje.

Výstava v Galerii U Mistra s Palmou
V náchodské galerii U Mistra s Palmou žáci otevřeli již tradiční výstavu 
svých prací. Vystavené práce reprezentují ateliéry výtvarné přípravy, grafi-
ky a volné tvorby. Výstava bude ukončena �6. 5. �011.

Dovednosti mladých grafiků 2011
Ve dnech od 3. do 5. 5. �011 se konala v Brně mezinárodní soutěž mladých 
grafiků. Naší školu reprezentovali Betty Prouzová ze 3. V a Jirka Adámek ze 
4. TG. Soutěž se skládala ze tří kol. První kolo byl domácí úkol – divadel-
ní program. Druhý úkol byl návrh a zhotovení banneru. Téma banneru – 
Muzejní noc. Druhý den soutěž pokračovala a během dopoledne soutěžící 
navrhovali leták. Téma letáku - Netopýr od Johanna Strausse. Výsledky byly 
vyhlášeny na Brněnském výstavišti, kde probíhal veletrh Print Expo �011. 
Náš team se umístil na sedmém místě.

Zlatý hřeben 2011
Letošní soutěž mladých kadeřníků se konala 4. 5. v Litoměřicích. Soutěže se 
zúčastnilo 34 škol z celé republiky. Jana Ježková z třetího ročníku naší školy 
se umístila na úžasném II. místě, a to o jediný bod za vítězným modelem.

Celostátní festival Náchodská Prima sezóna
Ve dnech 30. 4. – 7. 5. �011 proběhl v Náchodě XIV. ročník celostátního fes-
tivalu studentské tvořivosti Náchodská Prima sezóna, kterého se pravidelně 
účastní i studenti naší školy.

V letošním ročníku získali ocenění:
v kategorii film: 1. místo kolektiv SŠPTP (3.V) = Ester Pokorná, Tereza 
Hloušková, Barbora Pleskotová a Hana Laušmanová za animovaný film 
„Gustav“ 
v kategorii výtvarný objekt: 1. místo - Romana Hanzlová (3.V) za objekt 
„Působení v čase“ 
v kategorii výtvarná práce: čestné uznání – Kateřina Musilová (3.V) za 
obraz „Město“

V novodobé historii školy pravidelně konfrontujeme výsledky své práce na 
soutěžích a výstavách. Z výsledků jednoznačně vyplývá, že se nemusíme 
za nic stydět. Naopak v odborných kruzích začínáme být respektovanou 
školou.

Rudolf Volhejn, ředitel školy

Základní umělecká škola Hronov
Podporují ZUŠ Hronov
V posledním období získala naše škola přímo, nebo prostřednictvím 
SRPDŠ při ZUŠ Hronov celou řadu finančních i věcných darů. Vše níže 
uvedeným dárcům děkujeme.
Pavel Jansa; SMART-TEC s.r.o.; Radomír Pech – HyNEK; Ing. Jiří Lenfeld, 
Projektová činnost ve výstavbě; ELTyM Hronov; Pavigo s.r.o.; Tomáš Jir-
mann; Zaměstnanci Poštovní spořitelny TELESALES a ČSOB v Náchodě; 
Michal Jirman autobazar; Alena Lenfeldová; Ditava-batikovaná móda; LIŠ-
KA Stavební společnost; Valerij Kulich, Slávie – prodej textilu; Galanterie 
Na Betonce; Účetnictví Marcela Bednářová; 3DLiving.cz
Krajské kolo soutěže ZUŠ ve hře na klavír
Ve čtvrtek �4. března �011 se v Hradci Králové konalo krajské kolo soutěže 
základních uměleckých škol ve hře na klavír. Do krajského kola postoupilo 
celkem 59 soutěžících v 11 věkových kategoriích. Mezi nimi byli i tři žáci 
naší školy z klavírní třídy paní učitelky Oksany Tsiporenko. Iva Dusbabo-
vá obsadila výborné druhé místo, Zuzana Meierová a Jakub Srna 3. místo. 
Gratulujeme.
Koncert duchovní hudby
V pátek �9. dubna �011 se od 18:00 h uskutečnil v kostele Všech svatých 
v Hronově koncert Pěveckého sboru Jiráskova gymnázia, který vede sbor-
mistr Ing. Vlastimil Čejp, a žáků pěveckého oddělení naší školy ze třídy 
paní učitelky Zuzany Meierové Genrtové. Ne příliš početné publikum 
odměňovalo každý výkon Sborečku i sólistek nadšeným potleskem. Pro 
všechny posluchače to byl jistě občerstvující a povznášející zážitek. Mládí 
se v tomto vystoupení spojilo s kvalitou.
Úspěšná účast na Interpretační soutěži v Brno 2011
Mimořádným úspěchem skončila naše účast na mezinárodní Interpretační 
soutěži Brno �011 ve hře na dechové žesťové nástroje v kategorii Junior. 
Zuzana Meierová získala ve hře na lesní roh �. cenu, navíc Ondřej Hofman 
získal ve hře na trubku čestné uznání I. stupně. Oba dva jsou žáky pana 
učitele Miloše Meiera. Soutěž se konala v sobotu 30. 4. �011 v Brně. Úspěch 
Zuzany Meierové můžeme považovat za nejlepší výsledek žáka naší školy 
na soutěžích v letošním školním roce. Gratulujeme.
Krajská přehlídka folklorních souborů v Červeném Kostelci
Žáci pěvecké třídy paní učitelky Zuzany Meierové Genrtové již nějaký čas 
spolupracují s muzikou dětského folklorního souboru Hadářek z Červené-
ho Kostelce. Také v sobotu 30. dubna se naše zpěvačky zapojily do vystou-
pení Hadářku na přehlídce folklorních souborů v Červeném Kostelci.
Přijímací zkoušky do ZUŠ Hronov
Přijímací zkoušky do hudebního, tanečního i výtvarného oboru naší školy 
se konaly ve středu �5. května �011. Pokud jste tento termín nestihli a ještě 
byste chtěli své dítě do naší školy přihlásit, je třeba co nejdříve navštívit kan-
celář školy, kde budou s Vámi dohodnuty náležitosti přijímacího řízení.
Jarní koncert
Program letošního Jarního koncertu je mimořádný v tom, že žádná z uvá-
děných skladeb není starší �00 let. To znamená, že neuslyšíme hudbu baro-
ka ani klasicismu. Nejstarší uváděnou skladbou je Pochod studentských 
legií, který Bedřich Smetana napsal jako odraz revolučního roku 1848. 
Dílo druhého velikána české romantické hudby, Antonína Dvořáka, bude 
zastoupeno dvěma Slovanskými tanci. Skladby hudebního romantismu 
doplní Andaluská romance Pabla de Sarasate.
Otakar Jeremiáš tvořil v první polovině �0. století, jeho Směs národních 
písní pro děti dnešní koncert uzavře. Zbývající dvě skladby programu jsou 
napsány současníky, obě jsou více či méně ovlivněny jazzovou hudbou, 
Boogie pro housle a orchestr Helmuta Zachariase a Klasický jazzový kon-
cert pro Kubu Genrta a orchestr. Komorní orchestr ZUŠ Hronov již v roce 
�009 provedl 4 drobné skladby bývalého žáka naší školy Jakuba Mikunda. 
Nyní uvede v premiéře rozsáhlejší instrumentální koncert psaný na míru 
přímo pro náš orchestr i sólistu.
Stavební práce v ZUŠ Hronov
Od 6. června budou v v budově, kde sídlí i ZUŠ Hronov, probíhat stavební 
práce. Nejprve budou vyměněna všechna stará okna, následně o prázd-
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ninách dojde na zateplení budovy. Práce v budově samozřejmě ovlivní  
i výuku v ZUŠ. �. června odpadne výuka tanečního oboru, v týdnu od  
6. června proběhnou pouze postupové zkoušky, výuka dle rozvrhu v tomto 
týdnu odpadá. Případné změny výuky v následujících týdnech budou řeše-
ny operativně a rodiče o nich budou s předstihem informováni. Po dobu 
stavebních prací bude také omezen pohyb po budově. Pravé schodiště bude 
vyčleněno pro řemeslníky, žáci budou používat levé schodiště. Děkuji za 
pochopení těchto opatření, ale přínos kvalitních oken a zateplené budovy 
jistě oceníme všichni.
Připravujeme:

Datum Název akce Místa akce

 4. 6. 2011  Vystoupení DOM při
 příjezdu historického vlaku  Nádraží Hronov

 4. 6. 2011  Jarní koncert  Jiráskovo divadlo Hronov
 5. 6. 2011  Jarní koncert  Husův sbor v Úpici
 6. -10. 6. 2011  Postupové zkoušky  ZUŠ Hronov
 9. 6. 2011  Svátky písní Olomouc  Olomouc
 12. 6. 2011  Promenádní koncert DOM  Hronov
 19. 6. 2011  Promenádní koncert DOM  Velichovky

 20. 6. 2011  Koncert absolventů  Malý sál Jiráskova
 divadla Hronov

 20. 6. 2011  Výchovný koncert DOM  Park MAJ Hronov

 21. 6. 2011  Koncertní zájezd DOM
 a PS do Chorvatska  Chorvatsko

Informace o ZUŠ Hronov najdete také na www.zushronov.cz 
Josef Vlach, ředitel ZUŠ Hronov

 
Vážení spoluobčané, příznivci skautingu,
dovolte, abychom Vás informovali o činnosti našeho skautského střediska 
Bor. V současné době máme 3� registrovaných členů, kteří se aktivně podí-
lejí na zajišťování nejrůznějších kulturních a propagačních akcí. Mezi nej-
známější z nich patří bezesporu již tradiční pořádání Country bálu, který 
se pořádá již řadu let v sále Sokolovny ve Velkém Poříčí. Tímto děkujeme 
všem sponzorům a dobrovolníkům za pomoc s organizací. V loňském roce 
jsme poprvé uspořádali tábor pro děti u skautské chaty Kamzík na Závr-
chách, který se letos opět uskuteční v termínu 3. 7. – 10. 7. �011. Oddíl 
Vlčat se pravidelně schází po celý rok v klubovně každý pátek od 16:00 h 
pod vedením zkušených vedoucích. Oddíl starších skautů Bobrů se schází 
každou neděli od 14:00 h na Uranu. Všechny nové zájemce o skauting vřele 
uvítáme. V sobotu �3. 4. �011 byla uskutečněna brigáda na přestěhování  
a úklid stanů z nevyhovujících podmínek na faru ve Velkém Poříčí. Za tuto 
akci patří velký dík farní radě, která nám tyto prostory poskytla. V příš-
tím vydání Vás budeme informovat o dalších činnostech a připravovaných 
akcích. Velmi rádi uvítáme i spolupráci s ostatními spolky i jednotlivci.

Za středisko Bor
Vlčí tesák

Mateřské centrum Knoflíček Velké Poříčí
Je před námi poslední měsíc úterních dovádění v Knoflíčku, jelikož o let-
ních prázdninách bude centrum zavřené. A proto neváhejte a přijďte se na 
nás i s Vaším dítětem podívat. Scházíme se každé úterý od 9:30 do 11 h.
Vše, co nás do prázdnin ještě čeká, přesné termíny, fotografie a informa-
ce o centru Knoflíček, najdete nově na internetových stránkách Velkého 
Poříčí (www.velkeporici.cz) pod sekcí Spolky a sdružení. Aktuální pro-
gram naleznete též na informační obrazovce Úřadu městyse nebo přímo na  
dveřích Knoflíčku.

Tento rok zažilo centrum velké stěhování a zařizování. Každé úterý jsme 
střídali různé činnosti pro děti, jako například cvičení (s Kašpárkem, na 
židličkách, písničkové, ...), zpívání, malování, překonávání překážkových 
drah, vánoční besídku, vynášení Moreny,... 
Přijali jsme též pozvání na karneval v MŠ Velké Poříčí, kde si všechny děti 
zasoutěžily a prožily hezké dopoledne. Paním učitelkám děkujeme a těšíme 
se na další spolupráci. Navštívili jsme i kůzlátka a další zvířátka u Šimků. 
Ještě jednou děkujeme za tuto možnost a hezký zážitek pro děti.
Naši letošní činnost ukončíme koncem června procházkou na letiště, kde si 
zasoutěžíme, pohrajeme a opečeme párky. 
Těšíme se, že se od září opět budeme scházet, a to ještě ve větším počtu.

Mgr. Erika Šancová

Klub seniorů
Úterní odpoledne v Klubu seniorů s výtvarníkem a grafikem Jaroslavem 
Joštem proběhlo neformálně, výklad střídal diskusi a prolínal se humor-
nými historkami ze života umělce. Jaroslav Jošt vyšívá gobelíny v secesním 
stylu, lehce připomíná Alfonse Muchu.
Vyšívání gobelínů je jeho koníček, kterému se věnoval ve volném čase. 
Jinak celý život pracoval v tiskárně v Novém Městě nad Metují. �0 let se ve 
volném čase také věnoval loutkovému divadlu, které hrál, navrhoval loutky 
a divadelní scény.
S sebou v úterý nevzal žádnou ukázku své práce, protože jsou velké a je pro-
blém s jejich převozem. Promítl nám však fotografie a ke každému gobelínu 
podal výklad. S vyšíváním začal v roce 1976. Tehdy to byly soubory měsíč-
ních znamení a květinové motivy. Později přešel k cyklu prací, které nazval 
živly (jako vítr, bouře, slunce, déšť apod.). Následoval soubor velkých gobe-
línů s mytologickým námětem ze Starého zákona, např. Adam a Eva, Archa 
Noemova, Samson a Dalila, Strom života a další. V současné době dokon-
čuje svoje největší dílo betlém. Na jednom gobelínů je 150 000 stehů.
Jaroslav Jošt byl hostem Toulavé kamery Čt, Českého rozhlasu Hradec Krá-
lové, �x vystavoval v Náchodě (v Beránku a v muzeu), na zámku v Častolo-
vicích a Českých Budějovicích.

SPOLKY
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Úterý 10. května se probudilo do krásného slunného dne, odpoledne bylo 
téměř letní, ale i přesto se sešlo dost lidí na Klubu seniorů. A nelitovali. 
Učitel odborných předmětů z hotelové školy v Hronově Petr Horák přijel se 
svými třemi studenty, aby nám předvedli barmanské umění, s kterými žáci 
školy dosáhli velkých úspěchů na celostátních i mezinárodních soutěžích. 
Nejprve jsme se dozvěděli, jak vznikl název bar, barman. Poté nám vysvět-
lil, jaké ingredience a jaké pomůcky se používají, čím se hotové výrobky 
zdobí. Také nám pan učitel vysvětlil, jaké jsou podmínky soutěží, co se vše 
hodnotí, na čem lze ztratit body. 

Představil nám studentku 4. ročníku hotelové školy Pavlínu Kobrovou, 
která pro školu vozí ze soutěží zlaté medaile. Ta nám předvedla, jak mícha-
né nápoje připravuje. Další dva žáci prvního a druhého ročníku nám pak 
namíchali nápoje na ochutnání. Kdo chtěl s alkoholem, nebo nealkoholic-
ké, všechny vypadaly dobře a také tak chutnaly. Na závěr jsme si mohli 
zkusit soutěžně namíchat libovolné nápoje. Také nám pan Horák poradil, 
jaké jsou nejlepší míchané nápoje na léto, jaké v zimě na zahřátí.
Klub seniorů se nyní sejde, aby už jen zhodnotil tento ročník, abychom 
se poradili o programech, které by se líbily a byly realizovatelné příští rok. 
A v září opět nashledanou!
Chtěli bychom ještě poděkovat Úřadu městyse, místostarostce Nataše Šan-
cové, panu starostovi za velkou podporu a pomoc při různých akcích. Náš 
velký dík patří také panu Karlu Havlovi ml., jehož služeb jsme využíva-
li v hojné míře a bez něhož by se některé akce neuskutečnily. Děkujeme 
a přejeme všem krásné léto a pohodovou dovolenou!

T. Thérová

Den matek - 11. 5. 2011
V krásném jarním odpoledni se sešly poříčské maminky se svým dopro-
vodem, aby společně oslavily významný svátek. V Obecním domě se 
sešlo přibližně 50 zástupkyň něžného pohlaví, účast pánů byla v poměru 
k ženám zanedbatelná, přesto všem pánům, kteří se přišli podívat, děku-
jeme za podporu. Úvodní část zahájilo vystoupení dětí z Mateřské školy 
Velké Poříčí. Program byl jako každoročně pestrý, děti vnesly do prostoru 
obecního sálu radost a nadšení. Paním učitelkám děkujeme za perfektní 

Legendární Zlín-24 „Krajánek“

přípravu pro vystoupení. Následně pokračoval program volnou zábavou, 
všichni se příjemně bavili - zpívali, tančili a vzpomínali na uplynulý rok. Po 
celou dobu trvání akce bylo zajišťováno občerstvení – k dispozici byla káva, 
čaj, zákusky, chlebíčky a další. Všem návštěvníkům květnového posezení 
děkujeme za účast a budeme se těšit na další společná setkání. 

Kateřina Šrůtková
(knihovnice a kulturní pracovnice)

Jaro na letišti
Květen na našem letišti už řadu minulých let pravidelně znamenal zvýšený 
letecký ruch spojený s tradičními plachtařskými závody – „Orlíkovskými 
přeháňkami“ – s hojnou i mezinárodní účastí.
Letošní máj se však vyznačuje především velkým stavebním ruchem na 
západním konci letiště, kde probíhají terénní úpravy v souvislosti s návo-
zem zemin, odtěžených ze stavby protipovodňových opatření. Těžké 
sklápěče přivážejí a bagry, buldozery, válce a jiné stroje zpracovávají pře-
místěnou zem a upravují terén podle projektů. Menší část návozu již byla 
rozprostřena a vyrovnána na podzim a dnes se tam již nesměle zelenají 
fousky nové trávy.
Ale západněji stále čnějí hřebeny navršeného materiálu, který čeká na roz-
hrnutí na připravený terén. To jsou důvody, proč letošní závody byly prozí-
ravě přesunuty oproti tradici až na srpen. Vzletová a přistávací dráha byla 
přechodně na západním konci zkrácena a umístění startovního pole třiceti 
větroňů a příslušných vlečných letounů a jejich řízení při soutěžním startu 
či hromadných návratech z trati by nebylo bezpečné.
Současný letecký provoz tedy probíhá s omezeními s ohledem na zmíněné 
terénní úpravy. Přesto bylo v dubnu a počátkem května dosaženo řady dob-
rých plachtařských výkonů – přeletů, při nichž vystrčili drápky i naši mladí 
piloti a pilotky. V sobotu 14.5. se po týdnu vrátil z jarních závodů programu 
přípravy juniorů AeČR v Plzni náš junior David Mach v doprovodu Vládi 
Dostála. Vláďa tam vzal svého Orlíka a David si na něm mj. ulétl svůj první 
třistakilometrový přelet, který se letěl na uzavřené trati přes tři otočné body 
i přes území Německa. Něco se přiučil.
Dvacátý letošní týden aeroklub vyplnil setkáním plachtařských veteránů, tj. 
těch plachtařů, kteří už dlouho létají a ledacos pamatují a mnozí z nich také 
pečují o své historické „miláčky“. Přijeli z Čech, Moravy, ba i z Německa. 
Jde o nesoutěžní individuální polétání, co počasí dovolí, s vyhodnocením 
letů na závěr. Především jde však o setkání leteckých přátel. Jirka Leník 
z Aeroklubu Raná k nám s sebou přivezl i krásnou repliku historického 
školního větroně „Krajánek“ (Zlín-�4) z konce čtyřicátých let min. století. 
Pamětníkům vlhne zrak.
Současně probíhal stavební finiš na pokračování cyklostezky od letištních 
budov dále směrem na Žďárky až po katastrální hranice městyse. Dnes už 
se mezi poli vine kontrastní černý asfaltový pás nového povrchu stezky  
a zbývají už jen dokončovací práce. Přijďte to zkontrolovat. Pokud vás cesta 
unaví, v letištní kantýně se vám síly vrátí!

Aeroklub
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Sbor dobrovolných hasičů
Děkujeme všem, kteří se zúčastnili tradičního pálení čarodějnic a dalšího 
ročníku Poříčských toulek. Vaše hojná účast nás velice potěšila, a tímto Vás 
zveme na oslavy 130 let Sboru dobrovolných hasičů ve Velkém Poříčí.

Roman Fiedler

Respektujme přírodu!
Naši myslivci s úlevou přivítali návrat jara do přírody. Letošní zima byla vel-
mi nepříznivá pro zvěř. Vysoký počet úhynů srnčí zvěře je toho důsledkem.
Do začátku května bylo napočítáno okolo šedesáti kusů. Velký počet zvěře 
zahyne také na silnicích a kolejích, když dochází ke střetu zvířat s doprav-
ními prostředky. Doplácejí na to hlavně zajíci, malé procento srnčí zvěře 
se také eviduje, velmi zřídka také divoká prasata. Je to celostátní problém, 
který zatím se nedaří řešit. V našich revírech stále dochází k napadení zvěře 
toulavými psy. Majitelé psů nedodržují zásadu nepouštět své miláčky vol-
ně do přírody. Nacházíme často stržené kusy, prokazatelně od psů. Někteří 
naši spoluobčané jsou nepoučitelní, při debatách o tomto problému jsou 
arogantní a jsou přesvědčeni o tom, že psi mají mít volnost. Zásada je jasná 
- při výletech do volné přírody každý pes musí být na vodítku. V poslední 
době dochází také k úmyslnému poškození našich mysliveckých zařízení, 
hlavně kazatelen. Jedna dokonce shořela. Obracíme se na veřejnost s pros-
bou, aby tato zařízení neničili, aby se chovali v přírodě ukázněně, respekto-
vali zákony a nařízení. Vandalství do naší krásné přírody nepatří.

MUDr. Václav Štěpánek

Čistá obec: nejvíce třídili lidé v Lípě, Doudlebách 
a ve Dvoře
Největším množstvím vytříděného odpadu se za loňský rok mohou poch-
lubit obce Lípa nad Orlicí, Doudleby nad Orlicí a Dvůr Králové nad Labem. 
Díky svým výsledkům ve sběru papíru, plastů či skla se staly vítězi soutěže 
Čistá obec. Klání se konalo již popáté, každoročně ho organizuje společ-
nost EKO-KOM ve spolupráci s firmou Asekol, Královéhradeckým krajem 
a Centrem evropského projektování.
„Soutěž zlepšuje povědomí lidí o tom, jak by měli nakládat s odpady. Uka-
zuje jim, že když pro zlepšení ekologie něco udělají, mnohonásobně se jim 
to vrátí. Zejména prostředí, ve kterém žijí, je hezčí a každý si ho pak více 
váží a snaží se ho chránit,“ řekl hejtman Lubomír Franc při udílení cen, 
které se dnes konalo v sídle krajského úřadu v Hradci Králové.
V kategorii obcí do pěti set obyvatel se na první příčce suverénně umístila 
Lípa nad Orlicí, jejíž zástupci si navíc odnesli i ocenění pro absolutního 
vítěze soutěže. „Obec Lípa díky tomu získala za svou aktivitu při třídění 
odpadů celkovou odměnu ve výši 130.000 korun.  Na dalších pomyslných 
stupních vítězů stanuly obce Klamoš a Lupenice,“ doplnil Tomáš Pešek, 
regionální manažer společnosti EKO-KOM.
Mezi obcemi, které mají 500 až 5000 obyvatel, byl nejlepší městys Doudleby 
nad Orlicí, následovaný Albrechticemi nad Orlicí a Bolehoští. V čele obcí 
nad 5000 obyvatel pak dominovalo město Dvůr Králové nad Labem, před 
Kostelcem nad Orlicí a Hořicemi. Také letos byla odměněna obec, která 
zaznamenala největší meziroční zlepšení ve sběru a třídění odpadů. Oceně-
ní Skokan roku a 30.000 korun si tentokrát odnesla obec Skřivany.
„Do soutěže se každoročně zapojuje velké množství obcí z celého Králo-
véhradeckého kraje, což mě velmi těší. Je to poměrně zásadní krok, který 
vede k efektivnímu hospodaření s odpady a zlepšování životního prostředí. 
Věřím, že i následující ročníky soutěže budou v tomto ohledu minimál-
ně stejně úspěšné,“ dodal krajský radní pro oblast životního prostředí Jan 
Tippner.
Ve všech kategoriích obce na prvních místech získávají společně s oce-
něním 100.000 korun, za druhé místo pak 70.000 korun a za třetí 40.000 
korun. Kromě hlavních cen udělila dnes společnost Asekol rovněž zvláštní 
ocenění a finanční odměnu za sběr elektroodpadu obcím Sadová, Bezdě-
kov nad Metují a Chlumec nad Cidlinou.
Projekt v Královéhradeckém kraji, jehož cílem je vytvořit funkční a efek-
tivní systém sběru a třídění odpadu a zároveň zvýšit vědomosti obyvatel 
o této problematice, navazuje na celostátní kampaň zajišťovanou společ-
ností EKO-KOM. Více informací je možné najít na internetových strán-
kách www.cistykraj.cz.
Výsledky soutěže obcí „Čistá obec“ za rok 2010:
Kategorie do 500 obyvatel 
1. Lípa nad Orlicí
�. Klamoš
3. Lupenice

Kategorie nad 5 000 obyvatel
1. Dvůr Králové nad Labem
�. Kostelec nad Orlicí
3. Hořice

Skokan roku – Skřivany 
Absolutní vítěz – Lípa na Orlicí
Ocenění systému Asekol:
Kategorie do 500 obyvatel – 15 000 Kč - Sadová 
Kategorie 500 –5 000 obyvatel - 30 000 Kč - Bezděkov nad Metují
Kategorie nad 5 000 obyvatel – 45 000 Kč – Chlumec nad Cidlinou

Kontakt:
Tomáš Pešek, regionální manažer EKO-KOM, a.s
Tel.: 7�1 56� 554, Eml.: pesek@ekokom.cz

Terénní úpravy po navážce tisíců kubíků zeminy z „protipovodňových opatření“ jsou rozsáhlé.

RŮZNÉ

Kategorie 500 až 5 000 obyvatel
1. Doudleby nad Orlicí
�. Albrechtice nad Orlicí
3. Bolehošť
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Co naše společnost vlastně potřebuje? 
V dubnu jsem se účastnil klubu křesťanskodemokratických komunálních 
politiků Královéhradeckého kraje ve Rtyni v Podkrkonoší. Své příspěvky tu 
přednesli náměstek hejtmana Ing. Vladimír Derner, MVDr. František Bar-
toš - odborník na důchodový systém, všeobecné informace a vize křesťan-
ských demokratů v komunální politice přednesl předseda MVDr. Pavel 
Bělobrádek, ke zdravotnictví hovořil MUDr. Jiří Veselý – předseda zdra-
votního výboru kraje, o etické výchově hovořil Mgr. Jan Šimáček. Setkání 
se zúčastnila řada lidoveckých starostů, místostarostů a radních našeho 
regionu. Přednesené příspěvky zejména k důchodové reformě byly natolik 
závažné, že si je nemohu nechat pro sebe a rád se s nimi podělím s Vámi, 
čtenáři našeho Zpravodaje. 
Potřebujeme novou důchodovou reformu? Vždyť dávno začala přijetím 
zákona o důchodovém pojištění v roce 1995. Média hlásají, že systém je 
před krachem. Prý pomůžou kapitálové fondy. Důchodovou dávkou vyja-
dřuje společnost, jak si váží seniorů. U nás nyní starobní důchody činí 
7,� % HDP, v Polsku to je 11% a v Německu 13,� %. Není pravdou, že Česká 
republika výrazně podporuje seniory. Zásadní nedorozumění - je jedno, 
jestli se náklady na důchody budou platit z výnosu pojistného nebo z kapi-
tálových fondů.
Průběžný systém dobře funguje při vyváženosti plátců a příjemců. ČR má 
nevyváženou demografickou bilanci (nyní se to trochu zlepšilo – na 1 ženu 
cca 1,45 živě narozeného dítěte). Na vyrovnanou bilanci potřebujeme �,1! 
Průběžný systém je ve strukturálním deficitu, tato vláda chce ještě vzít 
z průběžného systému 3 % a přesunout je do kapitálového pilíře, občan má 
dát další � % ze své mzdy. Tento kapitálový fond budou obhospodařovat 
finanční skupiny – banky a potřebují získat alespoň 50 tisíc klientů. Tato 
změna vytvoří v průběž. systému deficit asi �5 mld. Kč ročně, což musí stát 
navíc financovat zvýšeným DPH v prvním kroku na 14 %, dále sjednocením 
obou sazeb na 17 %. Oficiální stanovisko našich křesťanskodemokratických 
lidoveckých politiků: Do systému je třeba peníze dodat, ne je brát. Zvýšení 
DPH poškodí rodiny, zdravotnictví i podnikatele. Také nejsou zvýhodněni 
ti, co vychovávají děti. 
Tedy zachovat systém, který se nedá rozkrást. Zvýšit pojistné z �8 na 
31 %, na každé dítě dávat slevu 3 %. Zachovat občanům spoření i pojištění 
pro jejich financování budoucnosti. Penzijní fond s 3% výnosností nikomu 
důchod nezajistí. Jde především o peníze, které s fondy budou věnovány 
zase nějakým kámošům, když z privatizace už nic nezbylo (z peněz fondu 
budou ročně čerpat 1,5 % na správu fondu tj. asi 500 mil. Kč). Solidární 
systém fungoval od nepaměti: člověk jako dítě nejprve dostává, v produk-
tivním věku dává a pak jako důchodce zase dostává. Každý by měl v součtu 
o něco více dávat, než dostane. Mladí se učí starat se jen o sebe, je to útok 
na soudržnost společnosti. Bubnovat nyní na poplach, co bude za 30 let, je 
nesmysl. Když si svou společnost a zemi nezabydlíme a neudržíme sami, 
vystřídá nás jiná kultura a jiné etnikum.
Proto je třeba udržet dobré společenské klima, aby manželům s dětmi stát 
pomáhal – dlouhodobá podpora rodin. Media místo toho tlačí na rozvrá-
cení mezigenerační solidarity, zastrašují občany, že systém je před krachem 
a pomůžou jen kapitálové fondy. Media nám bohužel stanovují standarty 
chování a nastavují trendy bez jakékoliv odpovědnosti – jen z komerčního 
hlediska. Pravda se pak utápí v moři bezvýznamných informací a zábavy.
Vláda mladým namlouvá, že za naspořené peníze u penzijních fondů 
dostanou za několik desítek let potřebnou péči – proč to nelze akceptovat? 
Za nyní vykonávanou práci by měl v době stáří každý obdržet odpovída-
jící zboží a služby. Žádné akcie ani peníze nikomu nepomohou, když tu 
nebude někdo, kdo potřebné zboží vyrobí a službu poskytne. Peníze fondů 
budou prý směrovány do státních dluhopisů. Pak je jedno, jestli naše děti 
budou přispívat do průběžného důchodového systému nebo svými daněmi 
platit státní dluhy. Při negativním postoji k životu bude naše společnost 
dále vymírat a českou kotlinu zabydlí někdo jiný. Předkládaná důchodová 
reforma je tedy byznysplán, který má umožnit vyvoleným jedincům dostat 
se k penězům většího množství občanů. Ze státního majetku se už mnoho 
privatizovat nedá a současné banky a průmyslové podniky jsou již proti 
praktikám tunelování poměrně účinně zajištěny. 

Nejhorší je na navrhované důchodové reformě její ideový obsah: Princip 
sebezájmu popíráním mezigenerační a sociální solidarity a soudržnosti 
společnosti.
Síla společnosti spočívá v její soudržnosti a budoucnost v jejích dětech. 
Žádná z těchto hodnot však současné vládě bohužel nic neříká.
P.S. Spořil jsem si na Sdruženém pojištění pracujících (úraz a spoření) od 
roku 1965 částku 3�,-- Kčs měsíčně (tehdy při měsíčním platu 1300,-- Kčs) 
a v 65 letech jsem měl obdržet 16980 Kčs (tehdejší můj plat asi za 13 měsí-
ců). Při vypořádání v 65 letech tato částka představovala max. současný 
dvouměsíční plat (ani ne měsíční průměrný statistický plat). Dlouhý čas 
a inflace tu původní slibně vyhlížející uspořenou částku znehodnotily. 
S penězi naspořenými kapitálovým fondem to bude obdobné. Ale nechci 
nikoho a žádného zrazovat: Kdo z Vás třeba zbohatnul na kuponové priva-
tizaci, nechť jde směle do toho.

Václav Cvejn
Ve Velkém Poříčí 17. 5. �011

Světec z našeho kraje
Když se řekne „světec“, kdekdo si představí 
nějakou sochu na mostě nebo v kostele. Máme 
představu nějaké legendární, skoro pohádkové 
postavy. Jenže oni svatí byli a jsou lidé jako my. 
Narodili se, žili a zemřeli. V tom nic zvláštního 
nebylo. Výjimečná ale byla jejich víra, naděje  
a hlavně láska. Křesťané od počátku měli ve vel-
ké úctě ty, kdo žili jako příkladní následovníci 
Kristova učení. Zvláště ty, kdo kvůli své víře 
byli připraveni o život, mučedníky. Scházeli se 
u jejich hrobů, byli přesvědčeni o tom, že už 

žijí v Boží blízkosti, že jejich modlitby jsou proto „silnější“, proto je prosili  
o přímluvu. Předávala se vyprávění o jejich životních příbězích jako pouče-
ní a inspirace pro další generace. 
My známe světce z doby Kristovy, např. apoštoly Petra a Pavla, sv. Josefa, 
svatého mučedníka Štěpána a mnoho dalších. I v dějinách našeho národa 
najdeme více mimořádných osobností, které také Církev zapsala do sezna-
mu svatých – sv. Ludmila, Václav, Vojtěch, Anežka, Jan Nepomucký a dal-
ší. Svatí ale žijí i dnes. Většina z nás zažila ještě působení Matky Terezy 
z Kalkaty, velké ženy, která svůj život zasvětila těm nejchudším z chudých. 
Před několika týdny (1.5.�011) byl prohlášen za blahoslaveného papež Jan 
Pavel II. Toho zná celý svět, ale asi nikdo z nás neměl možnost žít v jeho 
blízkosti. 
Chtěl bych proto připomenout člověka, který působil zde v našem kraji, žil 
v době poměrně nedávné a také byl mimořádnou osobností, také byl pro-
hlášen za blahoslaveného (což je předstupeň před zapsáním do seznamu 
světců). Jde o kněze, který působil jen několik kilometrů odsud, v kladské 
Čermné. Gerhard Hirschfelder se narodil 17. února 1907 v Kladsku. Teo-
logii studoval ve Wroclawi, kde byl v roce 193� vysvěcen na kněze kar-
dinálem Bertramem pro hrabství kladské, které tehdy spadalo do pražské 
arcidiecéze. Jeho prvním působištěm byla právě Čermná, kde se stal kapla-
nem. Jako mladý člověk se hodně staral právě o děti a mládež, učil ve škole 
náboženství, setkával se s mladými lidmi, je připravoval na život. Pořádal 
poutě zvláště do Vambeřic. Dosud v našem kraji žijí lidé, kteří jej ve svém 
dětství znali, mají na P. Gerharda krásné vzpomínky. Tvrdí, že za celý další 
život tak dobrého člověka nepoznali. Všechno se ovšem dělo v době, kte-
rá vůbec nebyla snadná. Nástupem Adolfa Hitlera k moci se práce toho-
to kněze s mládeží stávala čím dál více trnem v oku ideologii národního 
socialismu. Začal být sledován policií, byl si vědom nebezpečí nacistické 
ideologie. Kvůli obsahu svých kázání byl často předvoláván k výslechu. 
Nebál se jasně pojmenovat zlo, které se šířilo skrze státní ideologii: „Nemo-
hu mlčet, když vidím, co Církev i nás nyní čeká!“ V roce byl 1939 pře-
ložen do Habelschwerdtu (Bystrzyca Kłodzka), kde se opět věnoval práci 
s mládeží. Právě zde byl 1. srpna 1941 zatčen za větu: „Ten, kdo chce víru 
v Boha vyrvat mládeži ze srdce, stává se zločincem!“ Pronesl ji během kázání, 
a do 15. prosince téhož roku byl vězněn v kladské pevnosti, kde napsal své 
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meditace na téma křížová cesta a několik zamyšlení o kněžství, manželství 
a rodině. V polovině prosince 1941 byl transportován do koncentračního 
tábora Dachau, kde na následky týrání, podvýživy a celkového vysílení 
1. srpna 194� zemřel ve věku 35 let. Urna s jeho popelem byla pohřbena 
na čermenském hřbitově. Tam si jeho boj za lidskou důstojnost a svobodu 
dodnes přijíždějí každoročně připomínat poutníci z Čech, Polska i Němec-
ka. P. Gerhard byl z rozhodnutí Svatého otce Benedikta XVI. prohlášen za 
blahoslaveného dne 19.9.�010 v katedrále v Münsteru. Děkovná slavnost se 
pak konala i v Čermné dne 10.10.�010. 
Tento kněz zdaleka nebyl jedinou obětí mezi katolíky v době nacismu. 
V blízké době budou blahořečeni další stateční mučedníci. Ve Würzbur-
gu to bude Georg Häfner, v Lübecku Johannes Prassek, Hermann Lange 
a Eduard Müller. Už delší dobu patří mezi světce řeholnice (karmelitka) 
židovského původu Edith Stein, která zemřela v Osvětimi, známý je pří-
běh polského kněze sv. Maxmiliána Kolbe, který šel rovněž v Osvětimi na 
smrt namísto otce rodiny. Statečným knězem byl Josef Štemberka, který 
byl zastřelen spolu s ostatními muži v Lidicích, ačkoli mu Gestapo nabíze-
lo, že může odejít. On však prohlásil: „Dobrý pastýř neopouští své stádo!“ 
Koncentračními tábory prošlo na 500 českých katolických kněží, z nichž  
76 zemřelo, 11 bylo přímo popraveno. V Dachau byl vězněn i pražský 
arcibiskup Josef Beran a litoměřický biskup kardinál Štěpán Trochta. Pod-
le nedávných zjištění hrozil únos a zatčení i „válečnému papeži“ Piu XII. 
(vlastním jménem Eugenio Pacelli). On také podporoval protinacistický 
odboj, v Římě i v jiných zemích zachránil přímo či nepřímo mnoho tisíc 
Židů. Ukrývali se i v papežském letním sídle v Castel Gandolfo. Mnoho 
katolíků bylo v Německu popraveno proto, že odmítli nastoupit do Wehr-
machtu a bojovat za Hitlerovy zájmy. 
Ostatně vždy platilo, že kdekoli byla nastolena totalitní diktatura, Církev 
a křesťané byli pronásledováni vždy jako první. Bylo tomu tak i po vzniku 
komunismu v Rusku, bylo to stejné i u nás v 50. letech. Důvod je zřejmý. 
Církev nemůže mlčet, když státní moc používá jako svou metodu nenávist, 
lež, nespravedlnost, násilí. Když jsou pošlapávána lidská práva. Církev se 
také nedá snadno zastrašit, ví totiž, že nad námi je vždy „vyšší moc“, která 
je nadřazena jakékoli moci lidské. Už apoštolové, když jim zakazovali hlásat 
víru v Krista, prohlašovali: „Více je třeba poslouchat Boha než lidi.“ Křesťa-
né mnohdy nasadí i vlastní život při obhajobě pravdy a svobody, protože 
znají Kristova slova: Nebojte se těch, kdo zabíjejí tělo, duši zabít nemohou. 
Nezapomeňme tedy na příklad a statečnost P. Gerharda. On nám připo-
míná, že není tak důležité, jak nás posuzují nebo odsuzují lidé. Důležitější 
je, abychom obstáli před naším vlastním svědomím. Ostatně i my můžeme 
být svatí, tedy dojít do věčného života. K tomu nás nemusí za svaté prohlásit 
papež, on to dělá jen v případě opravdu mimořádných osobností. Svatost je 
otevřená všem. Jak říkala již zmíněná Matka Tereza, není k tomu třeba dělat 
nevšední věci. Je to tak, že máme dělat všední věci, ale s nevšední láskou. 

páter Jaroslav Jirásek

Výběr kulturních, společenských a sportovních akcí 
červen – srpen

Červen

Název:  Od pípy k pípě (�8. ročník silničního běhu)
Datum:  1. června �011 v 18 hodin
Místo konání:  prezentace od 17 h u hostince KRČMA 
 v Polici nad Metují
Vstupné:  30,- Kč, mládež �0,- Kč

Název:  Nordic Walking - výlet
Datum:  4. 6. v 10:00 hodin
Místo konání:  Police nad Metují – Masarykovo náměstí, 
 sraz před informačním centrem
Poznámka: ukázka Nordic Walking, zapůjčení a vyzkoušení holí 
 zdarma, výlet rozdělen na začátečníky a pokročilé

Název:  Jarní koncert Základní umělecké školy Hronov
Datum:  4. 6. od 19:00 hodin
Místo konání:  Hronov, Jiráskovo divadlo
Vstupné:  50,- Kč, děti a důchodci �5,- Kč

Název:  Dětský den
Datum:  5. 6. od 15:00 hodin
Místo konání:  park A. Jiráska Hronov
Vstupné:  zdarma

Název:  Oživení postav z Babičky Boženy Němcové
Datum:  6. – 1�. 6.
Místo konání:  Česká Skalice, Babiččino údolí
Poznámka:  více informací na www.zamek-ratiborice.cz

Název:  MetalGate Czech DeathFest Open Air �011
Datum:  10. – 11. 6.
Místo konání:  Červený Kostelec, Autocamp Brodský
Poznámka:  během � dnů se představí 30 kapel, více informací 
 na www.czechdeathfest.cz

Název:  Specialized Sudety Tour (7. ročník veřejného závodu
 silničních kol)
Datum:  1�. 6.
Místo konání:  Teplice nad Metují
Poznámka:  trať 90 a 170 km, více informací na 
 www.redpointteam.cz

Název:  �. ročník výstavy historických vozidel v Náchodě
Datum:  18. 6., 9.00 – 16.00 hodin
Místo konání:  Náchod, zámek
Poznámka:  výstava historických vozidel do roku výroby 1981

Název:  Dřevíčská lávka
Datum:  18. 6.
Místo konání:  Velký Dřevíč, koupaliště
Poznámka:  zábavné odpoledne se spoustou soutěžních disciplín, 
 více informací na www.velkydrevic.cz/lavka

Název:  Broumovská kytara
Datum:  18. 6.
Místo konání:  Broumov, dětské hřiště
Poznámka:  jubilejní 15. ročník festivalu rockových kapel, více 
 informací na www.broumovskakytara.cz

Název:  Michal David - koncert
Datum:  �4. 6., od �0:00 hodin
Místo konání:  Náchod, zimní stadión
Vstupné:  350,- Kč (předprodej)
Poznámka:  Vstupenky v předprodeji lze koupit ve všech 
 informačních centrech nebo na telefonu 777 983 0��

Název:  Broumovská pouť
Datum:  �4. - �6. 6.
Místo konání:  Broumov, Mírové náměstí
Poznámka:  tradiční řemesla, šermíři, ohňová show, mažoretky,
 pohádka pro děti, taneční zábava a další. Více 
 informací na www.info.broumovsko.cz
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Název:  3. Kostelecká struna
Datum:  �5. 6.
Místo konání:  Červený kostelec
Poznámka:  festival country a folkových kapel v místním 
 přírodním areálu, více informací na 
 www.cervenykostelec.cz

Název:  Běh Kladským pomezím (31. ročník závodu 
 silničního běhu)
Datum:  5. 7.
Místo konání:  Hronov
Poznámka:  více informací na tel: 604 �45 156

Název:  Hronovská pouť
Datum:  16. - 17. 7.
Místo konání:  Hronov, park A. Jiráska
Poznámka:  více informací na tel: 491 483 367

Název:  Běh do vrchu – běh na Hvězdu
Datum:  16. 7.
Místo konání:  Police nad Metují, Masarykovo náměstí
Vstupné: 60,- Kč (hlavní závod)
Poznámka:  délka tras: děti 80-1�00 m dle věku / hlavní závod 
 8,9 km / juniorky do 19 let, ženy nad 55 let a muži 
 nad 70 let 5 km, více informací na 
 http://polickej.net/ski/index.html

Název:  Benátská noc se skupinou Nanovor
Datum:  �3. 7.
Místo konání:  Červený Kostelec, přírodní areál
Poznámka:  tradiční benátská noc spojená se zábavou 
 a koncertem skupiny, více informací na 
 www.cervenykostelec.cz

Název:  Malé letní divadlení
Datum:  �6. - 30. 7.
Místo konání:  Broumov, nádvoří Benediktinského kláštera
Poznámka:  6. Ročník přehlídky profesionálních i amatérských 
 divadel, více informací na www.info.broumovsko.cz

Název:  Večerní prohlídky zámku
Datum:  �7. 7.
Místo konání:  Nové Město nad Metují, zámek
Poznámka:  netradičně osvětlené zámecké interiéry, více 
 informací na tel: 491 470 159

Název:  Jiráskův Hronov
Datum:  5. - 13. 8.
Místo konání:  Hronov
Poznámka:  festival ochotnických divadelních souborů, více 
 informací na www.mestohronov.cz

Srpen

Červenec

Název:  Vodnické slavnosti na Brodském
Datum:  6. 8.
Místo konání:  Červený Kostelec, rybník Brodský
Poznámka:  16. ročník tradičních zábavných slavností, více 
 informací na www.campbrodsky.cz

Název:  Vavřinecká pouť a Náchodský jarmark
Datum:  6. - 7. 8.
Místo konání:  Náchod
Poznámka:  více informací na www.mestonachod.cz

Název:  Salonní vlak ze Stuttgartu aneb potíže s královnou
Datum:  1�. a 13. 8. od 18:00 do ��:00
Místo konání:  Česká Skalice, státní zámek Ratibořice
Poznámka:  noční prohlídky zámku, více informací na 
 www.zamek-ratiborice.cz

Název:  Polická „Kvíčerovská pouť“
Datum:  13. – 14. 8.
Místo konání:  Police nad Metují
Poznámka:  výstavy obrazů, zvířectva, citrusů a subtropických 
 rostlin, jarmark, přehlídka historických vozidel, 
 ukázka řemeslných prací, koncerty, výtvarné dílny, 
 taneční zábavy a pouťové trhy. Více informací 
 na www.policko.cz

Název:  Hronovské orlíkovské přeháňky
Datum:  13. – �1. 8.
Místo konání:  Hronov
Poznámka:  10. ročník mezinárodní plachtařské soutěže 
 historických kluzáků, více informací na 
 tel: 607 560 957

Název:  57. ročník Mezinárodního folklorního festivalu 
 Červený Kostelec
Datum:  17. – �1. 8.
Místo konání:  Červený Kostelec
Poznámka:  jeden z nejvýznamnějších festivalů v České 
 republice i v Evropě, více informací na 
 www.cervenykostelec.cz

Název:  Velká cena Police nad Metují
Datum:  �1. 8.
Místo konání:  Police nad Meují, hokejové hřiště
Poznámka:  veřejný závod horských kol v cross country, 
 více informací na tel: 776 717 537

Název:  Mezinárodní horolezecký filmový festival
Datum:  �5. - �8. 8.
Místo konání:  Teplice nad Meují
Poznámka:  soutěžní přehlídka filmů zaměřených na 
 horolezectví, sporty v přírodě a život v horách. 
 Více informací na www.horolezeckyfestival.cz

Název:  Den dobrých skutků a Muž roku ČR a SR
Datum:  �6. 8.
Místo konání:  Náchod
Poznámka:  více informací na www.mestonachod.cz

Název:  Dětský den v Rokytníku
Datum:  �7. 8.
Místo konání:  Rokytník, fotbalové hřiště
Poznámka:  tradiční zábava se soutěžemi pro děti, rozloučení 
 s prázdninami. Více informací na tel: 7�3 416 599
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Hudební akce ve Velkém Dřevíči
areál koupaliště
25. 6. 2011 v 17 hodin

INPAIN /Hronov/ – předkapela /www.inpain.cz/
OZZy OZBOURNE Revival Praha /ozzyrevival.cz/

KABÁT Revival Morava /www.revival-kabat.cz/
METALLICA Revival /www.metallicaberden-wgz.cz/

NIGHT WISH Revival /www.nightwishrevival.cz/

Na tuto akci začíná předprodej vstupenek 1. 5. �011 
na těchto místech:

Tipsport Hronov, Informační centrum Náchod, Police nad Metují, 
Nové Město nad Metují, Teplice nad Metují, Červený Kostelec.

Vstupné 150 Kč- v předprodeji,
�00 Kč - na místě.

Veškeré informace na tel. čísle 731 579 373,
e-mail: m.lokvenc@centrum.cz

Rock Fest Velký Dřevíč
20. 8. 2011 v 17 hodin
K� /Hradec Králové/ - dívčí kapela

/www.K�.web�.cz/
BÁRA ZEMANOVÁ BEND – zpěvačka z 3. řady Superstar

/www.Bara.Zemanova.com/
JUDAS PRIEST REVIVAL
/www.judaspriestrevival.cz/

KISS PRAHA REVIVAL /www.kisspraha.cz /
RAZTURAZTAM /Polsko – Waĺbrzych/

Na tuto akci začíná předprodej vstupenek
1. 7. �011 na těchto místech:

Tipsport Hronov, Informační centrum Náchod, Police nad Metují, 
Nové Město nad Metují, Teplice nad Metují, Červený Kostelec.

Vstupné Kč 150,-- v předprodeji,
Kč �00,-- na místě.

Veškeré informace na tel. čísle 731 579 373,
e-mail: m.lokvenc@centrum.cz

Restaurace na koupališti
ve Velkém Dřevíči

Otevírací doba:
pondělí – čtvrtek 15:30 – ��:00 hodin

pátek 15:30 – �4:00 hodin
sobota 1�:00 – �4:00 hodin
neděle 1�:00 – ��:30 hodin

Točíme Primátor 10°, 11° a Krakonoš 1�°.
Srdečně Vás zveme!

Kde nás všude najdete?
V Hronově naproti spořitelně.
Tel.: 491 483 245
V Polici nad Metují naproti Penny Marketu
Tel.: 491 420 507
V Teplicích  nad Metují vedle spořitelny
Tel.: 491 581 463
V Broumově naproti hřbitovu
Tel.: 491 521 253
Web: www.zahradnictvi-zobal.cz
Email: zahradnictvi.zobal@tiscali.cz

pro Vás připravilo
-   největší výběr zahradnického sortimentu v oblasti Broumovského výběžku

( protože část rostlin vyrábíme, můžete u nás nakupovat za zajímavé ceny)

nabízíme tyto služby
-   doručujeme kytice až do domu v oblasti Broumovska a  Náchodska
-   vážeme svatební kytice, zdobíme svatební tabule, auta a obřadní prostory

-   zhotovujeme smuteční vazby a udržujeme hrobová místa
-   osazujeme truhlíky, mísy a květníky
-   navrhujeme, zakládáme a udržujeme zahrady 

dále jsme pro Vás připravili
ZOOKOUTEK

DĚTSKÉ HŘIŠTĚ
OBČERSTVENÍ S POSEZENÍM
RYBOLOV NEJEN PRO DĚTI

V ZAHRADNICKÉM CENTRU V POLICI NAD METUJÍ
MÁME  OD DUBNA  OTEVŘENO  KAŽDÝDEN
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Mapa nových ulic ve Velkém Poříčí
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Děkujeme za projevenou důvěru a jejich podporu. 

AUTOMAT NA MLÉKO
Ve Velkém Poříčí na náměstí 

v prostorách foyer školní jídelny

• Přístup 24 hodin denně
• Cena za litr 15 Kč

• Možnost stáčení do vlastních nádob

...myslíme na každý detail

Provádíme: 
- kompletní realizace půdních vestaveb

- montáž sádrokartonů a minerálních podhledů

- montáž střešních oken

- zateplování budov

- elektroinstalace

- malířské a natěračské práce

- zednické práce

- montáž lamelových podlah

GIPSMEN

Kontaktní osoba: 
Milan Pelda

B. Němcové 370

549 31  Hronov

Tel.: + 420 603 763 581

Email: milan.pelda@seznam.cz 

www.vestavby.kvalitne.cz
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130 let
SBORU  DOBROVOLNÝCH  HASIČŮ

VE  VELKÉM  POŘÍČÍ

 25. 6. 2011

130 let
SBORU  DOBROVOLNÝCH  HASIČŮ

VE  VELKÉM  POŘÍČÍ

 25. 6. 2011
Program:

10-12 hodin
slavnostní schůze (pro zvané)

14-16 hodin
zahájení pro veřejnost

ukázka staré a nové techniky
ukázka motorek

soutěž pro veřejnost o pohár hasičů (sud piva)
předvedení modelářů

ukázka umění mistra světa v triálu Jirky Svobody
ukázka parního stroje P. Jakoubek

18 hodin
taneční zábava „Klapeto”

Bohaté občerstvení (udírna, gril, steaky)

Za finanční podpory Královéhradeckého kraje



DALŠí ČíSLO POŘíČSKéHO ZPRAVODAJE VyJDE 1. ŘíJNA �011

Poříčský zpravodaj vydává Městys Velké Poříčí, Náměstí 10�, 549 3� Velké Poříčí,
IČO 654451, pod evid. č. MK ČR E 14490

Příspěvky zasílejte nejpozději do 15. dne měsíce před datem výroby.
Výtisk zdarma.

E-mail: velke.porici@tiscali.cz
www.velkeporici.cz

Foto: Jiří Mach
Tato tiskovina byla zhotovena v rámci odborné výuky žáků Stření školy propagační tvorby a polygrafie ve Velkém Poříčí.




